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In september vorig jaar zijn we gestart met het harmoniseren van de raadseigen producten, kortweg 
project REP. Een eerste nieuwsbrief ontving u op 16 september vorig jaar.
Inmiddels steken sneeuwklokjes, krokussen en narcissen de kop op en ook de werkgroepen dragen 
hun steentje bij aan een bloeiende lente. Uiteraard bevindt niet iedere werkgroep zich in de dezelfde 
fase en het is goed dat we tijdig begonnen zijn met onze werkzaamheden zodat de benodigde 
producten gereed zijn om een soepele start van de nieuwe gemeenteraad mogelijk maken.
Het is dus tijd voor een tweede nieuwsbrief: een actuele stand van zaken van de werkgroepen. De 
nieuwsbrief is ook een mooie opmaat naar de fusieraad van 10 maart a.s. waarin de verschillende 
werkgroepen hun vorderingen mondeling toelichten.

Fusiepresidium en fusieraad
Tijdens een eerste fusiepresidium op 17 februari zijn de leden vast bijgepraat over de stand van 
zaken. Dit lokte vervolgens nuttige feedback uit. Verder is de invulling van de fusieraad nader 
afgestemd. Na de fusieraad komt het fusiepresidium weer bij elkaar met oog op de evaluatie en 
voortgang van het project REP.

Werkgroep Werkwijze raad
Werkwijze van de raad
In de allereerste bijeenkomst heeft de werkgroep lang stilgestaan bij het doel van de werkgroep. 
Gaan we alles op de schop gooien? Of werken we aan een soepele start van de nieuwe raad en gaan 
we zodoende zoveel mogelijk van de bestáánde regels en afspraken harmoniseren? De werkgroep 
heeft beide gekozen: verordeningen worden geharmoniseerd en daarbij wordt gekeken naar het 
beste uit de twee gemeenten, zo wordt bijvoorbeeld geadviseerd om de vergaderopstelling  van 
HHW over te nemen maar de adviescommissies in te richten aan de hand van de Forum-
bijeenkomsten van Langedijk. De werkgroep heeft daarom bij een flink aantal regels van de RvO lang 
stilgestaan en daar vier avonden aan gewijd. 
Bovendien wil de werkgroep niet te veel op de stoel van de nieuwe raad gaan zitten. De werkgroep 
levert werkbare processen en documenten af, waarin de nieuwe raad zelf de details kan gaan 
bepalen. 
Voor de aankomende tijd staan er nog een aantal verordeningen op de rol; over de rechtspositie, de 
inspraak en het burgerinitiatief.

Volksvertegenwoordigende rol van de raad
Bij de harmonisatie van de werkwijze van de raad hoort ook de wijze waarop de raad met zijn  
volksvertegenwoordigende rol omgaat in de nieuwe, meerkernige gemeente Dijk en Waard. De 
werkwijze van de raad gaat namelijk niet alleen over de wijze van vergaderen en de wijze van 
besluiten nemen, het gaat ook over hoe de raad zich verbindt met zijn inwoners; Hoe weten de 
raadsleden wat er speelt in de verschillende wijken nu het aantal inwoners en organisaties dat zij 
vertegenwoordigen een stuk groter is geworden? En, hoe betrekt de raad de inwoners bij zijn 
besluitvorming en stimuleert hij eigen initiatieven van de wijkbewoners? Deze vragen beantwoordt 
de werkgroep in een adviesdocument aan de nieuwe raad waarin zij een aantal speerpunten 
opneemt:
 Verbinding met de wijk:

Een raadslid moet weten wat er speelt in elke wijk en kern, ook die van de ‘andere gemeente’. 
De werkgroep vindt het daarnaast belangrijk dat de onderlinge betrokkenheid in de wijk 
gestimuleerd wordt. Als tip geeft zij onder meer mee om via elkaar de ‘nieuwe’ wijken te leren 
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kennen: nodig mekaar uit, loop rond en geef uitleg aan elkaar (samen met de inwoners) over de 
wijk. In een volgende vergadering van de werkgroep worden twee andere fusiegemeenten 
uitgenodigd (Schagen en Hollands Kroon) om van hen te leren hoe zij deze verbinding hebben 
aangepakt.

 Participatie  en democratische vernieuwing:
De werkgroep geeft allereerst het advies om niet meteen hard van stapel te lopen en de nieuwe 
raad eerst even op gang te laten komen. Bovendien kan er worden aangehaakt bij het 
Kernenbeleid en de Heerhugowaards werkgroep DIP die eventueel wordt gecontinueerd in de 
nieuwe gemeente. Wel wil de werkgroep constructief advies meegeven aan de nieuwe raad. Zo 
adviseert zij inwoners ruim baan te geven bij de vergaderingen van de raad. Ook hecht zij veel 
belang aan goede regels en kaders, waarbij de nadruk wordt gelegd op de zorg voor de juiste 
doelgroepen aan tafel, het a-politieke gesprek en het scheppen van duidelijke verwachtingen bij 
aanvang van elke stap in het participatieproces. Vooral bij de doe-democratie moet veel 
aandacht gaan naar de  democratische beginselen, zoals bijvoorbeeld inclusiviteit en 
transparantie. 
Bovendien wordt er gekeken naar hoe het nu gaat in de beide gemeenten en wat we daarvan 
kunnen leren. Afgelopen vergadering is daarom samen met de VNG, het ministerie van 
Binnenlandse Zaken en een ervaringsdeskundige uit Den Helder nagedacht over de Quick Scan 
Lokale Democratie; een onderzoek waarin gezamenlijk met inwoners, college en ambtenaren 
wordt gekeken naar de stand van zaken van participatie in de gemeente. Besloten is om de 
uitkomsten van dit onderzoek mee te nemen in het adviesdocument aan de nieuwe raad van Dijk 
en Waard.

Naast de bovengenoemde acties gaat de werkgroep nog aan de slag met de Inspraakverordening 
vs de nieuwe participatieverordening. Dan wordt ook gekeken hoe de raad op vernieuwende 
wijze kan besturen, passend bij ontwikkelingen als de doe-democratie en het Uitdaagrecht.

Werkgroep Processen en Procedures
Deze werkgroep beziet het stroomlijnen van het proces van het indienen en beantwoorden van 
technische en schriftelijke vragen. Dit zowel ten behoeve van de verwachtingen vanuit de raadsleden 
als van uit de ambtelijke organisatie. In de eerste bijeenkomst is afgetast wat ieders verwachtingen 
zijn en geconstateerd is dat het bespreken van de processen afhankelijk is van de uitkomsten van de 
gedachten rondom de reglementen van orde. Van de reglementen van orden zijn inmiddels de 
verwachtingen bekend en dus gaat de werkgroep Processen en procedures binnenkort verder met 
haar opdracht. Daarbij zal ook de actieve informatieplicht van het college betrokken worden. De 
oplevering van het resultaat mag conform afspraak in het tweede kwartaal worden verwacht.

Werkgroep Facilitering

Raadsinformatiesysteem
Tijdens de eerste bijeenkomst is besloten een procesvoorstel te maken om te kijken welk 
raadsinformatiesysteem voor de raad van de nieuwe gemeente Dijk en Waard het meest geschikt is.
Uitgangspunt is dat het geen doel op zich is om verandering te bewerkstelligen of om op de huidige 
voet verder te gaan. Het wordt belangrijk gevonden keuzes te maken voor de “beste” oplossingen.
De weg naar de keuze voor een Ris/Bis systeem in complex vanwege:

- De diversiteit aan te bedienen doelgroepen (raad, college, inwoners)
- De te doorlopen aanbestedingsprocedure
- De integratie met het Document Management Systeem
- Vullen en vormgeven van dit RIS

Op 10 december 2020 hebben 4 leveranciers van RIS/BIS systemen hun product gepresenteerd en 
antwoord gegeven op vragen als: Wat houdt het systeem in? Waarom is het geschikt voor raden en 
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colleges? Wat is de meerwaarde voor inwoners en belangstellenden? Hoe is de aansluiting op ons 
DMS/zaaksysteem? Hoe gebruiksvriendelijk is het voor politici, griffie en bestuurssecretariaat?
Na deze presentaties is gebleken dat er een voorkeur is voor twee van de vier leveranciers. 

Vervolgens is gekeken welk aanbestedingstraject gevolgd moet worden. Gelet op gewenste tijdsduur 
van een contract met een aanbieder van een RIS/BIS moet worden gekozen voor Europese 
aanbesteding.
Op dit moment wordt gewerkt aan een Programma van Eisen (PvE). Zodra dit PvE is vastgesteld 
worden leveranciers uitgenodigd een offerte uit te brengen.

Werkgroep inrichting griffie
De eerder gestarte sollicitatieprocedure heeft nog niet tot het beoogde resultaat geleid.
Voor de werving van de kwartiermaker/beoogd griffier zal dan ook een beroep gedaan worden op 
een gespecialiseerd bureau. De verwachting is dat zo gerichter gezocht kan worden naar 
gekwalificeerde kandidaten.

Werkgroep P&C
De werkgroep is recent een tweede keer bij elkaar geweest. Tijdens deze bespreking is vooral stil 
gestaan bij de invulling van de rekenkamerfunctie en de auditcommissie. Inmiddels ligt er een 
startnotitie die als onderlegger kan dienen voor een richtinggevende bespreking ten behoeve van de 
fusieraad op 10 maart a.s.

Voorwerkprogramma
De burgemeesters hebben uit hoofde van hun functie een specifieke verantwoordelijkheid als 
hoeders van de integriteit en de kwaliteit van het lokale bestuur.
Daarom hechten zij eraan om met de besturen van de aan de verkiezingen deelnemende politieke 
partijen in gesprek te gaan over deze thema’s. Dit kan wellicht ook ondersteunend zijn bij het 
wervings- en selectieproces van kandidaten.

Inwerkprogramma
Door de griffies is een concept inwerkprogramma opgesteld. Dit bevat elementen uit de eerder 
gebruikte inwerkprogramma’s van Heerhugowaard en Langedijk en voegt tegelijk extra ambitie toe 
als het gaat om het verder professionaliseren van de raad van de nieuwe gemeente.
Dijk en Waard als gemeente van ruim 85.000 inwoners verdient natuurlijk de beste raad van 
Nederland. Tijdens de fusieraad zal dit inwerkprogramma besproken worden.


